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P R O T O K Ó Ł  NR LIV/13 

z sesji Rady Miejskiej w Kożuchowie 

odbytej w dniu 20 grudnia 2013 roku 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 

Rady Miejskiej Jana Medyńskiego 

 

W sesji uczestniczyło 13 radnych na stan 15. 

Lista obecności w załączeniu. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Ogrodnik Andrzej  - Burmistrz Kożuchowa 

2. Żyrolis Adam   - Zastępca Burmistrza Kożuchowa 

3. Piotrowska Jolanta  - Skarbnik Gminy 

4. Szczepankiewicz Katarzyna - Radca Prawny UM 

5. Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, sołtysi, goście. /Lista obecności  

w załączeniu./  
 

Do pkt.1. 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Medyński 

witając radnych oraz gości. Stwierdził prawomocność obrad.  
 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał proponowany porządek 

obrad, który przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok; /Numer druku LIV/6/13/ 

b/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów 

na lata 2013-2022; /Numer druku LIV/7/13/ 

5. Budżet Gminy Kożuchów na 2014 rok. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ uchwalenia uchwały budżetowej gminy Kożuchów na 2014 rok; /Numer druku 

LIV/8/13/ 

b/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2014-2024; 

/Numer druku LIV/9/13/ 



2 

 

6. Realizacja inwestycji przyjętych w budżecie Gminy na rok 2013.  

7. Informacja na temat pozyskania i wykorzystana środków zewnętrznych w roku 2013. 

Zamierzenia na rok 2014 i lata następne. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów; /Numer druku 

LIV/1/13/ 

b/ nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów; /Numer druku 

LIV/2/13/  

c/ programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Kożuchów na 2014 rok; /Numer druku LIV/3/13/  

d/ nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów; /Numer druku LIV/4/13/ 

e/ zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków; /Numer druku LIV/5/13/ 

9. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LIII. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 
 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

9 lit.f. porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet 

sołtysów. /Numer druku LIV/10/13/ 

Wniosek został przyjęty większością głosów / za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 0, nie głosowało – 1/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 

9 lit.g. porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu 

Rewitalizacji Gminy Kożuchów na lata 2013 – 2015.  /Numer druku LIV/11/13/ 

Wniosek został przyjęty większością głosów /za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 0, nie głosowało – 1/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Sprawozdanie z prac Burmistrza między sesjami. 

3. Interpelacje, wnioski i oświadczenia. 
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4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok; /Numer druku LIV/6/13/ 

b/ zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów 

na lata 2013-2022; /Numer druku LIV/7/13/ 

5. Budżet Gminy Kożuchów na 2014 rok. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ uchwalenia uchwały budżetowej gminy Kożuchów na 2014 rok; /Numer druku 

LIV/8/13/ 

b/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2014-2024; 

/Numer druku LIV/9/13/ 

6. Realizacja inwestycji przyjętych w budżecie Gminy na rok 2013.  

7. Informacja na temat pozyskania i wykorzystana środków zewnętrznych w roku 2013. 

Zamierzenia na rok 2014 i lata następne. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów; /Numer druku 

LIV/1/13/ 

b/ nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów; /Numer druku 

LIV/2/13/  

c/ programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Kożuchów na 2014 rok; /Numer druku LIV/3/13/  

d/ nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów; /Numer druku LIV/4/13/ 

e/ zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków; /Numer druku LIV/5/13/ 

f/ zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia diet sołtysów; /Numer druku LIV/10/13/ 

g/ uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kożuchów na lata 2013 – 2015; 

/Numer druku LIV/11/13/ 

9. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej nr LIII. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów / za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się 

od głosu – 0, nie głosowało – 1/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
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Do pkt.2. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił sprawozdanie z prac 

Burmistrza między sesjami./Sprawozdanie w załączeniu./ 
 

Do pkt.3. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poprosił o składanie wniosków  

i interpelacji w formie ustnej lub pisemnej. 

Jelinek Marcin – radny, złożył wniosek do wszystkich Przewodniczących Komisji 

Stałych Rady Miejskiej w Kożuchowie, aby na posiedzeniach w miesiącu styczniu 

rozpatrzyli wniosek o powołanie komisji doraźnej, która zajęłaby się zagadnieniami 

dotyczącymi gospodarki wodno-ściekowej na terenie gminy Kożuchów. Poprosił  

o poinformowanie biura Rady Miejskiej o decyzji poszczególnych Komisji. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy jest oficjalne stanowisko w sprawie wniosków 

złożonych na spotkaniu w dniu 5 grudnia przez mieszkańców miejscowości Studzieniec.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że wnioski zostały złożone  

i przechodzą normalną procedurę. 

Jelinek Marcin – radny, w imieniu mieszkańców Studzieńca, złożył wniosek dotyczący 

zarządzania cmentarzami. /Wniosek w załączeniu/ Powiedział, że mieszkańcy zwracają 

się o obniżenie stawek opłat. Mieszkańcy uważają, że opłata za wodę i nieczystości 

naliczana za groby głębinowe powinna być taka sama jak za groby pojedyncze z uwagi 

na to, że taka sama ilość wody jest zużywana i taka sama ilość nieczystości jest 

wywożona.     

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zauważył, że w Studzieńcu nie ma ujęcia 

wody w związku z tym opłata nie będzie naliczana. Poprosił o złożenie wniosku. 

Zapewnił, że odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej. 

Jelinek Marcin – radny, dodał, że wniosek dotyczy całości zarządzania cmentarzami  

w Gminie. Zwrócił uwagę, że Burmistrz nie powinien przekazać uprawnień dotyczących 

ustalania opłat Przedsiębiorstwu Usług Komunalnych „Uskom”. Poprosił  

o ustosunkowanie się do wniosku. W przypadku uznania uwag poprosił o zmianę 

Zarządzenia w tym zakresie. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, przypomniał, 

że sprawa dotycząca ustalania opłat poruszana była na początku kadencji. Radni 

zajmowali się projektem uchwały, który mówił, że Rada Miejska ustala opłaty. Rada nie 
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podjęła uchwały twierdząc, że opłaty powinny być ustalane przez Burmistrza w formie 

zarządzenia. Przypomniał, że po interwencji Rady Miejskiej PUK „Uskom” zwracało 

niesłuszne pobrane opłaty. Zaproponował, aby Komisja Doraźna, o której powołanie 

wnioskuje radny M. Jelinek, zajęła się również tematem opłat cmentarnych.  

Jelinek Marcin – radny, przychylił się do propozycji radnego H. Zielińskiego. Dodał, że 

PUK „Uskom” nie ma również prawa ustalać regulaminów, które dotyczą mienia 

komunalnego Gminy. Zauważył, że PUK „Uskom” opublikowało regulaminy, które są 

sprzeczne z uchwałą. Wniósł o upomnienie Przedsiębiorstwa w tym zakresie  

i przywrócenie poprzednich regulaminów korzystania z cmentarzy. 
  

Do pkt.4.lit.a 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. /Numer druku LIV/6/13/ 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czym jest powodowane zwiększenie dotacji dla KOKiS 

„Zamek”. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, wyjaśniła, że w 2012 r. udzielono dotacji na 

remont. KOKiS „Zamek” zaciągał również pożyczkę na sfinansowanie zadania.  

W wyniku zliczenia inwestycji KOKiS „Zamek” nie otrzymał całości kwoty 

dofinansowania, ponieważ część prac nie została zakwalifikowana przez instytucję 

kwalifikującą a pożyczkę należy spłacić. Kwota, którą KOKiS otrzyma jest różnicą 

pomiędzy kwotą wynikająca z wniosku a kwotą otrzymaną w ramach dofinansowania. 

Kwota ta jest wkładem własnym. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Kożuchów na 2013 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 
 

Do pkt.4.lit.b 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2013-

2024. /Numer druku LIV/7/13/ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na 

lata 2013-2024.  
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Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za - 12  przeciw -  0 wstrzymało się 

–  1 nie głosowało - 0/ 
 

Do pkt.5.lit.a. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej gminy Kożuchów na 2014 rok. /Numer druku LIV/8/13/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt budżetu Gminy 

Kożuchów na rok 2014 w zakresie planowanych inwestycji w roku 2014.  

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał 

czy jeżeli nie dojdzie do skutku remont ulicy Kraszewskiego w omawianej kwocie, to 

czy Gmina wykona zadanie w mniejszym zakresie. Jeżeli tak to w jakim. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że najprawdopodobniej 

zostanie wykonany jednostronny chodnik ze ścieżką rowerową od ulicy Okrzei do ulicy 

Kościuszki. Przypomniał, że 100 000 zł. zostało przesunięte z zadania dotyczącego 

wykonania fontanny na remonty bieżące dróg. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, 

stwierdził, iż nie jest zadowolony z faktu, że w budżecie nie znalazło się zadanie 

dotyczące oświetlenia w Stypułowie.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zwrócił uwagę, że w budżecie 

zaplanowano kwotę 20 000 zł. na rozbudowę oświetlenia w Gminie. Jeżeli będzie 

możliwość postawienia opraw bez konieczności projektowania, to zostaną one 

postawione. Na odcinaki, które wymagają projektów w pierwszej kolejności zostaną one 

wykonane. Teren był wizytowany przez pracowników firmy energetycznej, w celu 

przedstawienia kompleksowej propozycji. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

przypomniała, iż składane były wnioski dotyczące zapadłości na ulicy Kraszewskiego. 

Zapytała, czy przy remoncie będą uwzględnione prace związane z naprawą nawierzchni. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, twierdząco odpowiedział na zadane 

pytanie. Poinformował, że będą brane dwa warianty, ponieważ naprawą zapadłości przy 

studniach powinien zająć się beneficjent środków unijnych wykonujący kanalizację.  

O drogę musi również dbać zarządca drogi. Z tych dwóch źródeł będzie finansowane 

bieżące utrzymanie drogi. Dodał, że ze środków zaplanowanych będzie wykonywany 

ciąg rowerowo – pieszy.  
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Jelinek Marcin – radny, powrócił do tematu związanego z budową zatoczek  

w miejscowości Studzieniec. Powiedział, że od Zastępcy Burmistrza otrzymał pismo 

kierowane do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze w sprawie możliwości 

dofinansowania przez ZDW zadania. Pismo jest datowane 2 grudnia 2013 r. 

Przypomniał, że wcześniej zaplanowano w budżecie 15 000 zł. We wrześniu 2013 r. 

złożony został formalny wniosek o skierowanie pisma do ZDW ale pismo wysyłane 

zostało po 90 dniach, w chwili kiedy zaczyna się o nie upominać. Poprosił o zajęcie 

stanowiska w tej sprawie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że środki w kwocie 15 000 zł 

na projektowanie zatok są zaplanowane w budżecie. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że już rok wcześniej ZDW wskazywał, iż zadanie 

będzie kosztowało minimum 45 000 zł. Stwierdził, że inwestycja została wpisana do 

budżetu tylko po to, aby tam była. Projekt zatoczek w Studzieńcu omawiany jest od 

wielu lat. Co rok temat jest odkładany. Zwrócił uwagę, że większość inwestycji o których 

mówił Burmistrz była już w budżecie Gminy. Ogrodzenie Gimnazjum, oświetlenie ul. 

Grota Roweckiego, oczyszczalnia, dokończenie remontu bastei miały być wykonane  

w roku ubiegłym. Nową inwestycją jest remont ulicy Kraszewskiego. Mało 

prawdopodobne jest, aby Gmina otrzymała środki na to zadanie. Uważa, że inwestycja 

utrzymywana jest w budżecie po to, aby zachować pewne wskaźniki. Stwierdził, że 

większość inwestycji zapisanych w budżecie wykonywana będzie na kredyt. Podatki 

podniesione zostały po to, aby m.in. kupić budynek „Lubkonu”, wybudować fontannę. 

Stwierdził, iż bardziej zasadne byłoby, aby mieszkańcy płacili niższe podatki. Z fontanny 

może będzie się cieszyło 300 mieszkańców. Zwrócił uwagę, na to, iż co rok będą musiały 

być podnoszone podatki, aby spłacić zaciągnięty dziś kredyt.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż każdy ma prawo do 

wypowiedzenia swojego zdania na temat projektu budżetu. Ale to jak mieszkańcy 

odbiorą fontannę należy zostawić mieszkańcom i gościom przyjeżdżającym do 

Kożuchowa. Stwierdził, że nie ma samorządu, który nie zaciąga kredytów na rozwój 

infrastruktury. Wyjaśnił, że dwa przetargi na remont ściany Ratusza nie zostały 

rozstrzygnięte, ponieważ nie zgłosili się wykonawcy. Przetarg zostanie ogłoszony 

kolejny raz. Zapewnił, że najważniejsze są opinie zbiorowości a nie poszczególnych 
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osób. Dodał, że na terenie wiejskim zaplanowano dużo zadań do wykonania, dlatego 

zdziwiłby się, gdyby radny z tego terenu głosował przeciw projektowi.  

Jelinek Marcin – radny, zauważył, że na zadania z okręgu Książ Śląski i Studzieniec 

zaplanowano tylko 15 000 zł. na zatoczki. Stwierdził, że Burmistrz zaciągnął ponad  

20 mln. kredytu. Dodał, że uważa, iż Kożuchów pod rządami Burmistrza A. Ogrodnika 

bez kredytów nie potrafi funkcjonować. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, 

stwierdził, że z budżetu nie wszyscy będą zadowoleni, ale uważa, że jeżeli rozpoczęte 

zostały zadania, to należy je skończyć. Oświadczył, że będzie głosował za przyjęciem 

projektu budżetu. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, że na posiedzeniu Komisji złożył wniosek  

o zabezpieczenie środków w kwocie 300 000 zł na remont kamienicy nr 24 znajdującej 

się w Rynku. W budżecie na remont kamienic nr 23 i 24 zaplanowano 220 000 zł.. 

Sugerował zwiększenie kwoty do 400 000 zł, aby można było tą kwotą manipulować. 

Stwierdził, iż zaplanowana kwota może wystarczyć jedynie na remont jednej kamienicy. 

Zapytał, czy jest możliwe, aby w ramach tej kwoty wyremontować dwie kamienice. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, stwierdził, że jeżeli radny może 

manipulować kwotami, to organ wykonawczy już tego robić nie może. Kwota 420 000 

zł. zaplanowana w tym paragrafie wynika z dwóch kosztów, które Gmina musi ponieść  

w ramach gospodarki mieszkaniowej, tj. udział w funduszach remontowych wszystkich 

nieruchomości będących wspólnotami których członkiem jest Gmina Kożuchów. Jest to 

kwota 270 000 zł., pozostała kwota, tj. 150 000 zł plus środki zgromadzone przez 

właścicieli wspólnot Rynek 23 i 24 dają gwarancję, że obiekty zostaną zabezpieczone 

pod względem konstrukcyjnym. Wszystkie elementy konstrukcyjne będące zagrożeniem 

zostaną wyremontowane. Jest to wyliczone, sprawdzone i zaopiniowane przez 

odpowiednie osoby, które gwarantują wykonanie prac w ramach zaplanowanych 

środków. Pozostałe remonty, które będą poprawiały estetykę budynków muszą być 

oparte o udział finansowy właścicieli wspólnot. Zapewnił, że właściciele zadeklarowali 

swój udział i wpłacają odpowiednie kwoty na fundusz remontowy. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż rozumie, że w roku 2014 kompleksowo nie będzie 

wyremontowana żadna kamienica w Rynku.  
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że nie ma takiej wiedzy, 

ponieważ w większości kamienic Gmina nie ma udziału, są one własnością prywatną. 

Zauważył, że w budżecie zaplanowano 70 000 zł na dotację do remontu kamienic  

w przypadku, gdyby wspólnota zdecydowała się na jego przeprowadzenie.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przypomniał, że decyzje dot. 

planowanych remontów zapadają w formie uchwał podejmowanych na zebraniach 

wspólnot, które odbywają się pomiędzy styczniem a marcem każdego roku. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

stwierdziła, iż Gmina pozyskała 100 000 zł w ramach programu „Lubuskie gra w piłkę” 

Kosztorys na wykonanie zadania był większy. Zapytała o ile większy. Zapytała, czy 

kwota ta nie mogła być wykorzystana na rozpoczęcie prac. W tej chwili Gmina straciła 

środki a na stadionie nic się nie dzieje. Zapytała czy w roku przyszłym Gmina będzie się 

ubiegać o większe środki.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, odpowiedział, że dotacja została zwrócona 

a nie jest wiadome, czy Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego ogłosi w roku 

2014 konkurs na takie zadanie. W budżecie zaplanowano środki na prace, które będą 

wykonywane w ramach środków własnych. Poinformował, że warunkiem koniecznym 

przy wykonywaniu zadania w ramach programu było wykonanie automatycznego 

elektronicznego systemu nawadniania płyty boiska. Planowane prace to rekultywacja 

płyty, ogrodzenie, oraz boksy dla zawodników.  

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze do projektu budżetu. /Opinia w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej gminy Kożuchów na 2014 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 8, przeciw – 5,  wstrzymało się 

od głosu –  0,  nie głosowało – 0/ 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, podziękował wszystkim, którzy pracowali 

nad projektem budżetu, w szczególności Skarbnikowi Gminy i służbom finansowo – 

budżetowym. Podziękował radnym za dyskusje merytoryczną na Komisjach. Powiedział, 

że budżet jest budżetem trudnym, ale odpowiedzialnym. Zapewnił, że dochody własne 
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Gminy zostały bardzo urealnione, dlatego nie powinno dojść do sytuacji w której 

zaplanowany zostanie wydatek a okaże się, że nie ma dochodów bieżących na wykonanie 

zadania. 
 

Do pkt.5.lit.b. 

Piotrowska Jolanta – Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 2014-2024. 

/Numer druku LIV/9/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, przedstawił opinie Komisji Stałych 

RM. /Opinie w załączeniu./ 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kożuchów na lata 

2014-2024. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów. /za – 8,  przeciw – 4,  wstrzymało 

się od głosu – 1,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.6. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, przedstawił informację nt. realizacji 

inwestycji przyjętych w budżecie Gminy na rok 2013. /Informacja w załączeniu./ 

Jelinek Marcin – radny, zwrócił uwagę, na fakt, iż Gmina zwróciła Konserwatorowi 

Zabytków część dotacji na wykonanie remontu bastei. Poprosił o wskazanie powodu 

takiego działania. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że rozliczenie dotacji 

następuje zgodnie z wykonanym zakresem rzeczowym dotychczas wykonanych prac. 

Takie rozliczenie nastąpiło kosztorysem powykonawczym. W wyniku tego rozliczenia 

kwota dofinansowania w roku bieżącym wyniosła około 9 000 zł. Dotacja została 

zwrócona w części w której prace nie zostały wykonane.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że kwota około 25 000 zł. została przez Gminę 

zwrócona, dlatego że zadanie nie zostało wykonane. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, wyjaśnił, że środki zostały zwrócone  

z uwagi na przedłużające się prace. Wykonawca wykonywał prace pod nadzorem 

archeologów i konstruktorów. Prace w ostatniej fazie mogły być wykonywane, ale 

Gmina czekała na dokumentację architektoniczną i wnioski konserwatorskie. Prace 

zostały wstrzymane zarówno przez służby konserwatorskie jak i nadzór.  
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Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał, czy 

dotacja zostanie przyznana w roku 2014. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, wyjaśnił, że w rozmowach  

z Lubuskim Konserwatorem Zabytków analizowano możliwy do wykonania zakres 

robót, który Konserwator zadeklarował. W pierwszej kolejności potrzebne są kolejne 

prace archeologiczne, pogłębienie wykopów o około pół metra. Konserwator 

zadeklarował poniesienie kosztów tych prac. W zależności od tego jak będzie wyglądał 

ostateczny projekt odbudowy nastąpią uzgodnienia co do możliwości współfinansowania 

dalszej części prac.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, iż z wyjaśnień wynika, że będzie 

wykonywana nowa dokumentacja. Zapytał, kto będzie wykonywał dokumentację. 

Przypomniał, że poruszał problem źle wykonanej dokumentacji. Był to projekt autorski. 

Przypomniał, iż wnioskował o usunięcie błędów przez autora dokumentacji na jego 

koszt. Stwierdził, iż wykonanie nowej dokumentacji będzie kosztem, który poniesie 

Gmina. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, iż daleko jest od stwierdzenia, 

że dokumentacja zawierała błędy. Zapytał, na jakiej podstawie radny formułuje takie 

wnioski. Zapytał jaką radny Szukiełowicz ma wiedzę i doświadczenie, żeby twierdzić, iż 

pracownik naukowy wykonał błędną dokumentację projektową zatwierdzoną przez 

konserwatora zabytków. Powiedział, iż radny nie ma kompetencji do takich stwierdzeń. 

Poprosił aby radny nie podnosił takich zarzutów. Przypomniał, że dokumentacja została 

wykonana przez naukowca z wieloletnim doświadczeniem. Zauważył, że twierdzenie 

radnego jest nieodpowiednie. Dokumentacja została wykonana poprawnie. Całe 

dotychczasowe badania oparte były na tej dokumentacji. Stwierdził, że nikt nie 

powiedział, że nową dokumentację będzie wykonywała inna osoba. O szczegółach 

będzie mowa, kiedy Gmina otrzyma pełną interpretację Konserwatora, jak  

i Regionalnego Dyrektora Ochrony Zabytków. Stwierdził, iż na podstawie nagrania  

z sesji autor dokumentacji może pozwać radnego do sądu.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, nie zgodził się z wypowiedzią Burmistrza Kożuchowa. 

Przypomniał, że w 2010 roku, wykonana dokumentacja analizowana była przez grono 

naukowe Towarzystwa Przyjaciół Ziemi Kożuchowskiej, m.in. dr Kowalskiego, dr 

Andrzejewskiego, dr Lewczuka i wielu innych. Towarzystwo wystąpiło do Lubuskiego 
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Konserwatora Zabytków z pismem w którym zawarło swoje uwagi. W piśmie wskazano 

błędy zawarte w dokumentacji. Błędy w dokumentacji zostały potwierdzone również 

podczas prac archeologicznych oraz podczas badań architektonicznych przez dr 

Legiendziewicza. Zgodził, się z Burmistrzem, że nie ma kompetencji, ale na podstawie 

swojego dotychczasowego doświadczenia oraz na podstawie przeprowadzonych rozmów 

z autorytetami w tym zakresie może wysnuć twierdzenia m.in. o błędnym umieszczeniu 

otworów strzelniczych. Uzupełnił, iż z odpowiedzi uzyskanych od Konserwatora wynika, 

że autor dokumentacji podtrzymał swoje stanowisko z zastrzeżeniem, iż w trakcie 

wykonywania prac Konserwator ma prawo do zmiany decyzji.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powiedział, że radny najpierw wypowiada 

się jako Z. Szukiełowicz, następnie powołuje się na Towarzystwo Przyjaciół Ziemi 

Kożuchowskiej. Zauważył, iż mowa jest tylko o otworach strzelniczych. Dr Małachowicz 

stwierdził, iż potencjalnie mogły być we wskazanym miejscu. Dr Legiendziewcz 

potwierdził, że otwory są i będą odtwarzane. Poprosił o zakończenie dyskusji, ponieważ 

to nie jest czas i miejsce. Dzisiaj robione są badania archeologiczne o innym wymiarze 

niż mówi radny Z. Szukiełowicz. Odkopano faktyczne poziomy średniowieczne i to jest 

przedmiotem analizy oraz badań. Przedmiotem analizy, jest to, czy basteja powinna być 

ponownie zasypana, czy też powinno być wykonane zejście w celu umożliwienia 

zwiedzania. Dzisiaj muszą być podjęte decyzje dotyczące całych murów obronnych.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, stwierdził, iż błąd polegał na zaplanowaniu otworów 

strzelniczych w górnej części z XIX w. Badania pokazały, że otwory znajdowały się 

niżej. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zamknął dyskusję. Stwierdził, że 

szczegóły techniczne powinny być rozpatrywane w innym gronie i w innym miejscu. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zapytał na jakim etapie są uzgodnienia dotyczące 

budowy placu zabaw w parku. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zaproponował 

omówienie tematu w pkt. 7 porządku obrad. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, przychylił się do propozycji radnego H. Zielińskiego. 

Jelinek Marcin – radny, przypomniał, że w styczniu zeszłego roku przedstawił pokaz 

slajdów, który obrazował zamierzenia na rok 2013. Poinformował, że na  
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15 przedstawionych zadań 4 zostały zrealizowane. Ocena wynika z realizacji a nie  

z planów. Wymienił zadania niezrealizowane. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, stwierdził, że Burmistrz w swoim 

wystąpieniu mówił o zadaniach niezrealizowanych, dlatego nie rozumie, jaki ma cel 

wystąpienie radnego M. Jelinka. 

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że w styczniu kierowana była krytyka w jego stronę 

dlatego, że porównuje budżet Gminy z budżetami innych gmin. Usłyszał, że zadań jest 

tak mało, iż na pewno wszystkie zostaną zrealizowane natomiast zrealizowano cztery. 

Poprosił o wyjaśnienie sytuacji dotyczącej błędnej dokumentacji projektowej bastei, 

ponieważ to nie jest pierwsza sesja na której radny Z. Szukiełowicz podnosi ten problem.  

Zakrzewski Bronisław – radny, stwierdził, że błędy w dokumentacji mogą stwierdzić 

fachowcy. Dyskusja może być prowadzona w zakresie pomysłu a nie błędnej 

dokumentacji. 

Muszyński Zygmunt – radny Powiatu Nowosolskiego, przedstawił zadania wykonane 

na terenie Gminy Kożuchów w zakresie melioracji. Lubuski Zarząd Melioracji  

i Urządzeń Wodnych w Zielonej Górze wykonał 100% konserwacji cieków wodnych 

występujących na terenie Gminy. Koszt zadania to 285 303 zł. Podziękował za 

zaplanowanie w budżecie Gminy środków na dotację dla Spółki Wodnej. Poinformował, 

że w budżecie Powiatu taka kwota nie została zaplanowana. Od zaangażowania 

poszczególnych Gmin zależy czy będą przesunięcia pomiędzy paragrafami. Zapewnił, że 

będzie monitorował tą sprawę. Sugerował zawiązanie Związku Spółek Wodnych, co 

umożliwi pozyskanie środków od Marszałka Województwa Lubuskiego. Dodał, że  

w budżecie Powiatu Nowosolskiego jest zaplanowanych wiele zadań, które będą 

wykonywane na terenie Gminy Kożuchów. Wymienił, część zadań ujętych w budżecie 

Powiatu Nowosolskiego o które m.in. wnioskowali radni Rady Miejskiej w Kożuchowie.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, że 

informację nt. decyzji Powiatu Nowosolskiego w sprawie złożonych przez radnych 

wniosków Rada Miejska otrzymała już wcześniej od radnych H. Piskorskiej oraz  

S. Uriadko. Temat ulicy Dworcowej zgłaszał pisemnie do Starosty Nowosolskiego oraz 

do radnych Rady Powiatu. Odpowiedzi udzielili radni H. Piskorska, S. Uriadko oraz,  

w imieniu Starosty, Skarbnik Powiatu.  
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Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, 

stwierdził, że około rok temu rozpoczęto prace na cieku Brzeźniczanka w miejscowości 

Stypułów. Zapytał czy prace będą kontynuowane. 

Muszyński Zygmunt – radny Powiatu Nowosolskiego, zapytał, czy problem był 

zgłaszany.  

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, 

powtórzył, że problem zgłaszał i prace zostały rozpoczęte, ale nie wie czy będą 

kontynuowane. Zapytał, czy należy ponownie wystosować pismo w tej sprawie.  

Muszyński Zygmunt – radny Powiatu Nowosolskiego, poprosił o zgłoszenie sprawy do 

nowosolskiego Inspektoratu Lubuskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, poprosił 

o przybliżenie problemu związanego ze szkodami, które powodują bobry. Zapytał, jakie 

działania w tym zakresie prowadzi Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych.  

Muszyński Zygmunt – radny Powiatu Nowosolskiego, powiedział, że duża część 

obszarów podlegających Zarządowi objęta jest obszarem „Natura 2000”, co oznacza, że 

podlegają ochronie. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska dopuszcza pewne 

możliwości. Problem należy zgłosić Burmistrzowi na specjalnych drukach na których 

wskazuje się Koło Myśliwskie, które będzie wykonywało odstrzał. Stwierdził, iż  

w praktyce niewiele to daje. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy Zarząd kieruje wnioski w tej sprawie do odpowiedniego Ministerstwa w celu 

wprowadzenia odpowiednich zapisów w prawie.  

Muszyński Zygmunt – radny Powiatu Nowosolskiego, stwierdził, że dopóki przy 

ciekach będą rosły drzewa, to problem będzie istniał.  

Tarbaj Tadeusz– Sołtys Sołectwa Książ Śląski, poinformował, że odcinek cieku Czarna 

Stróżka wyczyszczony jest tylko do drogi nr 283. Interweniował w tej sprawie  

w Inspektoracie w Nowej Soli. Uzyskał informacje, że na pozostały odcinek nie ma 

zaplanowanych środków. 
 

Do pkt.7. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił informację na temat 

pozyskania i wykorzystana środków zewnętrznych w roku 2013. Przedstawił zamierzenia 

na rok 2014 i lata następne. /Informacja w załączeniu./ 
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Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o informację na temat działań związanych z wykonaniem placu zabaw w parku miejskim.  

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, powiedział, że opracowana została 

dokumentacja z dość nowatorskim projektem. Tematyka placu zabaw nawiązywała do 

obiektów zabytkowych, murów obronnych itp. w chwili obecnej projekt jest 

przedmiotem analizy w Urzędzie Konserwatora Zabytków. Procedura jest bardzo 

skomplikowana, ponieważ Konserwator zażądał szeregu dokumentów, które nie mogą 

być wykonane w krótkim czasie, jest to m.in. inwentaryzacja parku z opinią 

dendrologiczną. Dodał, że nie wszystkim w Urzędzie Konserwatora podoba się ten 

pomysł, ponieważ uważają, iż projekt jest zbyt daleko idący, a park powinien zostać  

w takim stanie w jakim jest obecnie. Jest to dopiero początek drogi. Zapewnił, że  

o dalszych krokach Rada będzie informowana. 

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, poprosił  

o informację na temat termomodernizacji Szkoły Podstawowej nr 2. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że dokumentacja została 

sporządzona. To, że wniosek nie przeszedł w tym naborze nie oznacza, że Gmina nie 

będzie aplikowała w naborach następnych.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, zapytał, jakie 

są plany dotyczący budynku nr 5 na terenie pokoszarowym. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że na chwilę obecną 

nie ma środków na remont budynku. Najbardziej możliwą formą współpracy przy 

odnowie budynku, z przeznaczeniem na lokale mieszkalne, jest partnerstwo publiczno 

prawne. Uzupełnił, że remont takiego budynku wyniesie 5 – 6 mln.  
 

Do pkt.8 lit.a. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów. /Numer druku 

LIV/1/13/ Wyjaśnił, że działki położone są w miejscowości Sokołów i przylegają do 

świetlicy wiejskiej. Rozpoczęty został proces dokumentacyjny remontu obiektu 

świetlicy. Działka jest niezbędna do posadowienia przydomowej oczyszczalni ścieków 

oraz do właściwego gospodarowania nieruchomością. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 
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Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 
 

Do pkt.8 lit.b. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów. /Numer druku 

LIV/2/13/ Wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy działki nr 6/10 położonej  

w Kożuchowie. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, 

zauważył, że działka ma być przeznaczona na plac zabaw, siłownię itp. Poprosił  

o zwrócenie uwagi czy nie będzie podobnego problemu jak z działką położoną  

w Broniszowie, która ze względu na klasę gleby nie mogła być przekwalifikowana. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że w tym przypadku nie będzie 

takiego problemu, ponieważ działka w chwili obecnej jest użytkowana w podobny 

sposób.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na rzecz Gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 
 

Do pkt.8 lit.c. 

Skiba Marta – OPS w Kożuchowie, przedstawiła projekt uchwały w sprawie programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Kożuchów na 2014 

rok. /Numer druku LIV/3/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie 

Kożuchów na 2014 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 
 

Do pkt.8 lit.d. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów. /Numer druku LIV/4/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie nadania nazw ulicom na terenie miasta i gminy Kożuchów. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. / za – 13/ 
 

Do pkt.8 lit.e. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków. /Numer druku LIV/5/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się 

od głosu – 1, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.8 lit.f. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia diet sołtysów. /Numer druku LIV/10/13/ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia diet sołtysów.   

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie /za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się od 

głosu – 0, nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.8 lit.g. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kożuchów na lata 2013 – 2015. 

/Numer druku LIV/11/13/. Poinformował, że dokument został opracowany przez firmę 
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zewnętrzną. Jest on niezbędny do uzupełnienia wniosku złożonego na remont zamku. 

Dokument jest powiązany z bardzo szczegółową analizą finansową, dlatego nie był 

wykonywany samodzielnie. Do wykonania dokumentu narzucone są wskaźniki i dane. 

Zgłosił autopoprawki do projektu uchwały. Wyjaśnił, że autopoprawki zostaną złożone w 

biurze Rady Miejskiej w formie pisemnej. Dodał, że autopoprawki do Programu zostaną 

naniesione przez Firmę.  /Autopoprawki w załączeniu./  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, powiedział, iż zdaje sobie sprawę, że 

nie ma na to czasu, ale najchętniej odesłałby program do Firmy, która go wykonywała  

w celu dokładnej analizy i naniesienia poprawek. Zauważył, że jeżeli Firma wykonuje 

dokument i bierze za to pieniądze to powinna wykonać go sumiennie. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, poinformował, że projekt uchwały nie 

był opiniowany przez Komisje Stałe Rady Miejskiej. Zaproponował potrącenie firmie 

100 zł. za każdą poprawkę. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zwrócił uwagę, że na stronie nr 27 zamiast XIII w. 

powinno być napisane pocz. XIV w. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zgłosił uwagę radnego Z. Szukiełowicza, 

jako autopoprawkę do projektu uchwały. Nadmienił, iż cały dokument sprowadza się do 

analizy merytorycznej wskaźników, które Gmina powinna spełnić, aby uzyskać 

dofinansowanie.  

Jelinek Marcin – radny, zapytał, ile kosztował dokument. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału PR, odpowiedział, że koszt dokumentów to 9 000 zł 

netto. 

Drozdek Sławomir – radny, zapytał, kiedy zlecono wykonanie dokumentu. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału PR, odpowiedział, że wykonanie dokumentu 

zlecono 18 października br. 

Drozdek Sławomir – radny, zapytał, dlaczego tak późno. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału PR, wyjaśnił, że wytyczne do programu zostały 

ogłoszone przez Urząd Marszałkowski na dwa dni przed ogłoszeniem konkursu, czyli  

16 października br. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, poprosiło zamieszczenie w programie aktualnych zdjęć. 

Maciąg Piotr – Naczelnik Wydziału PR, zapewnił, że zostaną zamieszczone zdjęcia 

aktualne. 
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Jelinek Marcin – radny, stwierdził, że ma mieszane uczucia w stosunku do projektu 

uchwały, który kosztował Gminę ponad 10 000 zł. Stwierdził, iż nie wie czy może 

odnieść się do danych zawartych w Programie, które nie świadczą pozytywnie o Gminie. 

Stwierdził, iż nie wie czy dane nie zwierają błędów. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powtórzył, że dokument jest 

przygotowywany pod kątem pozyskania środków finansowych. A środki otrzymuje się 

na zdegradowane tereny. 

Jelinek Marcin – radny, zapytał, czy dane w dokumencie są zgodne z rzeczywistością 

czy są robione pod projekt. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż uzna, że radny nie zadał tego 

pytania.  

Jelinek Marcin – radny, stwierdził, iż oczekuje odpowiedzi na to pytanie. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, poprosił o zwrócenie się z zapytaniem na 

piśmie. 

Jelinek Marcin – radny, powiedział, że z danych wynika, iż Kożuchów się nie rozwija. 

Przypomniał, że wielokrotnie na tej sali słyszał, iż Kożuchów się rozwija. Dlatego 

zastanawia się, czy dokument jest po to, aby złożyć wniosek czy też po to, aby radny 

mógł skorzystać z danych w nim zawartych. Podsumował, że na dokument wydano 

publiczne pieniądze, zapytał w jakim celu. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, powtórzył, że dokument jest niezbędny do 

złożenia wniosku w celu pozyskania środków finansowych na remont elewacji i stolarki 

zamku.  

Jelinek Marcin – radny, przypomniał, iż w miesiącu listopadzie złożył wniosek  

o przedstawienie poprzedniej uchwały w sprawie rewitalizacji, która kończyła się w roku 

bieżącym. Na wniosek nie uzyskał jeszcze odpowiedzi. Poprosił o przedstawienie  

w jakim zakresie uchwała została zrealizowana. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, że z tabeli wynika, iż ilość 

podmiotów gospodarczych wzrasta. 

Jelinek Marcin – radny, zauważył, że opis jest nieadekwatny do danych zawartych  

w tabeli.  

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, stwierdził, iż należy dokument czytać jako 

całość. Dlatego ważne jest, aby dokument wykonywany był przez osoby, które mają 
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wiedzę w jaki sposób projekt jest oceniany i jak asesorzy oceniający projekt wyszukują  

w tekście LPR zapisów spójnych z oczekiwaniami w stosunku do projektu. Zwrócił 

uwagę, że Gmina Kożuchów ma obszary zdegradowane i obszary na których pojawia się 

jakiś progres.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, stwierdził, iż 

problemem jest to, że Burmistrz musi się tłumaczyć za kogoś, kto nie sprawdził 

dokumentu. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, zapytał, czy wykonanie dokumentu 

nie można było zlecić pracownikom Urzędu. 

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że wolałby zlecić to 

pracownikom, tak jak to było w przypadku Strategii, ale LPR musi zawierać bardzo 

szczegółowe zapisy, szczegółowe analizy oraz musi być połączone ze studium 

wykonalności projektu. Obydwa dokumenty wykonywała ta sama Firma. 

Jagasek Paweł – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Kożuchów na lata 2013 

– 2015. 

Projekt uchwały został przyjęty większością głosów /za – 9,  przeciw –   0,  wstrzymało 

się od głosu – 4,  nie głosowało – 0/ 
 

Do pkt.9 

Protokół z sesji Rady Miejskiej nr LIII został przyjęty jednogłośnie. /za – 13/ 

Podczas głosowania obecnych 13 radnych. 
 

Do pkt.10 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

czy sporządzona został wycena działek w Mirocinie Średnim i Mirocinie Górnym, które 

miały podlegać zamianie. Przypomniał, iż prosił o tą wycenę na poprzedniej sesji. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa powiedział, iż wycena już została 

wykonana, ale należy jeszcze sprawdzić poprawność audytów.  

Zieliński Henryk – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej, powiedział, że 

w czasie, kiedy organizowany był Kiermasz Bożonarodzeniowy w zamku na dużej sali 

odbywał się duży Turniej Taneczny. Wystawcy Kiermaszu swoje stoiska umieszczone 

mieli w zimnych korytarzach. Dodał, że osoby, które przyszły musiały uiścić opłaty za 

wejście nie otrzymując biletu. 
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Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zapewnił, że był równie zbulwersowany tą 

sytuacją. 

Szukiełowicz Zdzisław – radny, wyjaśnił, że Kiermasz Bożonarodzeniowy zaplanowany 

był dużo wcześniej, do pozostałych zarzutów nie będzie się odnosił. 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, powiedział, jest to kolejny dowód na 

to, że KOKiS „Zamek” nie ma menagera.  

Drozdek Sławomir – radny, powiedział, iż mieszkańcy zwracają uwagę, że kostka przy 

Urzędzie Pocztowym powinna zostać ułożona ponownie.    

Ogrodnik Andrzej – Burmistrz Kożuchowa, zgodził się z wypowiedzią radnego  

S. Drozdka. Zapewnił, że zwracał się w tej sprawie jak i w kilku innych sprawach do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

zapytała, czy na ulicy Krętej w dalszym ciągu musi stać słupek ostrzegawczy. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

przypomniała, że wnioskowała o wymianę żarówki w lampie na ulicy Hożej. 

Wiśniewska Jolanta – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Rady Miejskiej, 

poprosiła o naprawę zapadłości w drodze przy studzience na skrzyżowaniu ulic 

Limanowskiego i Głogowskiej. 

Niezgodzki Jacek – Przewodniczący Komisji Wsi i Rolnictwa Rady Miejskiej, zapytał, 

kiedy będzie ogłoszony przetarg na wykonanie oświetlenia ul. Grota Roweckiego. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa poinformował, że dokumentacja jest 

na ukończeniu. W ślad za tym uzyskane zostanie pozwolenie na budowę, co uprawnia do 

ogłoszenia przetargu. Najprawdopodobniej do połowy miesiąca marca wykonawca 

zostanie wyłoniony.  

Szukiełowicz Zdzisław – radny, zwrócił uwagę, że na ulicy Krzywoustego oraz między 

blokami nie świecą lampy. 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, poinformował, że jest dużo awarii 

oświetleniowych, które naprawiane są na bieżąco. 

Franczak Jan – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Budżetu Rady Miejskiej, zwrócił 

uwagę na konieczność naprawy drogi do Kierzkowic. 



22 

 

Żyrolis Adam – Zastępca Burmistrza Kożuchowa, zapewnił, że wszystko, co będzie 

możliwe do zrealizowania w roku bieżącym w odpowiedniej kolejności będzie 

realizowane. 

Jelinek Marcin – radny, poinformował, że jest montowana brama remizy OSP w 

Studzieńcu.  

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo RIO w Zielonej 

Górze. /Pismo w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał pismo Lubuskiego 

Konserwatora Zabytków. /Pismo w załączeniu./ 

Medyński Jan – Przewodniczący Rady Miejskiej, odczytał odpowiedź na pismo Pana 

Piotra Mrowiec. /Pismo w załączeniu./ 
 

Do pkt.11. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady dziękując 

wszystkim za udział w sesji. Sesję zakończono o godzinie 16.00 

 

Protokołowała                         Przewodniczący  Rady Miejskiej 

  

 Kinga Kukuć                            Jan Medyński 

 

 

 


